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Protokół nr LXII 
 

z obrad LXII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Michałowice odbytej w dniu 28 grudnia  2023 roku w 
siedzibie Urzędu Gminy w Regułach przy ul. Aleja Powstańców Warszawy 1.  
Stan Rady -  15 radnych,  w sesji uczestniczyło 14 radnych. 
Ad pkt 1 
Przewodnicząca Pani Beata Rycerska – powitała wszystkich przybyłych na sesję, po uzyskaniu 
potwierdzenia obecności poinformowała, ze na sali jest 14 radnych, w związku z czym Rada może 
podejmować  uchwały. 
Odczytała porządek sesji, który przedstawia się następująco: 

1. Sprawy porządkowe. 

2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmieniającej Uchwałę Nr LI/530/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 20 grudnia 2022 

r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2023, 

2) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pruszkowskiemu z przeznaczeniem na 

organizację powiatowo-gminnych przewozów pasażerskich o charakterze użyteczności 

publicznej, 

3) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. 

Przystąpiono do głosowania porządku obrad LXII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Michałowice. 
Za                              -  14 
Przeciw                     -   0 
Wstrzymało się       -   0 
Brak głosu                -   0 
Nieobecni                 -   1 
Wyniki imienne: 
Za(14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 
Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 
Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, 
Przeciw(0) 
Wstrzymało się (0)  
Brak głosu (0)  
Nieobecni (1)  Anna Wyszomirska 
Porządek obrad LXII sesji rady Gminy Michałowice został przyjęty. 
Ad pkt 2.1 
Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Nr LI/530/2022 Rady 

Gminy Michałowice z dnia 20 grudnia 2022 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2023. 

Pani Anna Jankowska szczegółowo omówiła propozycje zmian w budżecie. Po stronie dochodów 
zostały przedstawione zmiany wynikające z uzyskanych środków z budżetu Wojewody. W dziale 852 
zaproponowano zwiększenie dochodów o kwotę 3 115,59 PLN, jest to kwota stanowiąca refundację 
podatku VAT za paliwo gazowe dla gospodarstw domowych. W dziale 855 wpisano uzyskaną dotację 
w wysokości 13 108,58 PLN ze środków Funduszu Pracy na dofinansowanie dodatków do 
wynagrodzenia i kosztów zatrudnienia asystentów rodziny. Po stronie wydatków zostały 
wprowadzone zmiany odpowiadające w/w zmianom w dochodach. Zaproponowano również zmiany 
w dziale 801 (Oświata i wychowanie) dotyczące przesunięcia dotacji pomiędzy przedszkolami, są one 
widoczne w Załączniku Nr 3. Została zwiększona dotacja dla przedszkola niepublicznego Sasanka w 
Nowej Wsi, wynikająca ze zwiększonej liczby dzieci. Zmniejszono  dotację  przedszkola Prestige. 
Pani Joanna Chilarska zapytała o ilość dzieci w przedszkolach, w  których zostanie przesunięta 
dotacja. 
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Pani Lidia Buczyńska  poinformowała, że obecnie w przedszkolu Sasanka jest 19 dzieci, a w 
przedszkolu Prestige for Kids 20 dzieci. Trudno jest dokładnie zabezpieczyć dotację, w przedszkolu 
Sasanka  sześcioro dzieci przybyło, dlatego też dotacji nie wystarczyło. 
Pani Joanna Chilarska poprosiła o doprecyzowanie, dlaczego jest tak duża różnica w wysokości 
dotacji pomiędzy przedszkolami tj.100 tyś. PLN, chociaż dzieci jest podobna ilość. 
Pani Lidia Buczyńska poinformowała, ze różnica wynika z faktu, iż w przedszkolu Prestige for Kids 
zostały przyjęte dzieci, które nie dostały się do przedszkoli publicznych, dla nich obowiązuje 100% 
dotacji. 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Nr LI/530/2022 Rady 
Gminy Michałowice z dnia 20 grudnia 2022 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2023. 
Za                              -  14 
Przeciw                     -   0 
Wstrzymało się       -   0 
Brak głosu                -   0 
Nieobecni                 -   1 
Wyniki imienne: 
Za(14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 
Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 
Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, 
Przeciw(0) 
Wstrzymało się (0)  
Brak głosu (0)  
Nieobecni (1)  Anna Wyszomirska 
Uchwała Nr LXII/649/2023 stanowi  załącznik do protokołu. 
Ad pkt 2.2 
Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Pruszkowskiemu z przeznaczeniem na organizację powiatowo-gminnych przewozów 

pasażerskich o charakterze użyteczności publicznej, 

Pan Przemysław Walczuk przedstawiając projekt uchwały poinformował, że przekazanie zadań z 
zakresu organizacji transportu publicznego Powiatowi Pruszkowskiemu umożliwi funkcjonowanie linii 
autobusowych uruchomionych w 2022 roku nr. 60, 61 i 62. Ponadto w roku 2024 powiatowe 
przewozy zostaną uruchomione na linii 65. Powiat Pruszkowski zwrócił się do Gminy Michałowice o 
zawarcie umowy na realizację tych przewozów w wyniku udzielonej dotacji celowej. Środki na 
zabezpieczenie uchwały zostały zabezpieczone w budżecie na rok 2024. 
Pan Edward Kozłowski spytał o dane świadczące o popularności linii autobusowych 
Pan Przemysław Walczuk poinformował o braku szczegółowych danych. Zaznaczył, że na Konwencie 
Powiatu podkreślono bardzo dużą popularność linii 62, w związku z czym na wniosek mieszkańców w 
2024 roku zostanie zwiększona częstotliwość kursów, a trasa zostanie wydłużona do Park and Ride na 
Okęciu.  
Pani Agnieszka Paradowska zadała pytanie o przebieg linii autobusowej 65 przez Granicę. 
Pan Przemysław Walczuk przedstawił planowany rozkład przystanków na terenie Gminy 
Michałowice tj. Nowa Wieś OSP, Nowa Wieś WKD, Granica Szkoła. 
Pani Agnieszka Paradowska poprosiła o doprecyzowanie, jak będzie wyglądał przebieg nowej linii 65 
w stosunku do istniejącej nr. 60 tj. Walendów, Kajetany, Nadarzyn, Nowa  Wieś, Pruszków. 
Pan Przemysław Walczuk odpowiedział , że na terenie Gminy Michałowice przystanki wskazanych 
linii pokrywają się, jednak każda z nich ma inny kierunek krańcowy. W przypadku linii 60 jest to 
Walendów i Pruszków, natomiast linia 65 jest to Nadarzyn i Brwinów. 
Pani Agnieszka Paradowska poprosiła o dodatkowe potwierdzenie utworzenia przystanków, czy 
będzie to Nowa Wieś czy Granica. 
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Pan Przemysław Walczuk poinformował, że w piśmie Zarządu Powiatu Pruszkowskiego wskazana  
jest nazwa przystanku „Granica Szkoła”. Dodatkowo potwierdził, że w przypadku linii 60 i 65 
przystanki na terenie Gminy Michałowice pokrywają się, mają jednak różne relacje. 
Pan Jarosław Hirny-Budka zwrócił uwagę, że na stronie GPA znajdują się dokładne rozkłady 
wszystkich autobusów. Zgłosił wniosek od użytkowników linii 61 dotyczący braku autobusu 
odjeżdżającego w okolicach godziny 17.00  z Raszyna  do Michałowic. W nowym opublikowanym 
rozkładzie jest autobus o 16.30 a  potem o 18.30. Dwugodzinna przerwa w kursowaniu autobusu 
wypada w czasie kiedy dużo ludzi kończy pracę tj. około godziny 17.00. Poprosił o przyjrzenie się 
sprawie i dokonanie ewentualnych przesunięć w rozkładzie. Drugi zgłoszony  wniosek dotyczy 
przeanalizowania możliwości wydłużenia trasy tego  autobusu do Park and Ride Okęcie. Użytkownicy 
wspominają pozytywny aspekt możliwości korzystania z takiego połączenia komunikacyjnego. 
Pan Przemysław Walczuk podziękował za zgłoszone wnioski  i obiecał, że zostaną one przekazane do 
przewoźnika. 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Pruszkowskiemu z przeznaczeniem na organizację powiatowo-gminnych przewozów 

pasażerskich o charakterze użyteczności publicznej, 

 Za                              -  14 
Przeciw                     -   0 
Wstrzymało się       -   0 
Brak głosu                -   0 
Nieobecni                 -   1 
Wyniki imienne: 
Za(14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 
Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 
Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, 
Przeciw(0) 
Wstrzymało się (0)  
Brak głosu (0)  
Nieobecni (1)  Anna Wyszomirska 
Uchwała Nr LXII/650/2023 stanowi  załącznik do protokołu. 
Ad pkt 3 
Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 

gminnych i ustalenia ich przebiegu. 

Pan Przemysław Walczuk zgłosił autopoprawkę  do projektu uchwały . Poprosił o dopisanie w 
paragrafie pierwszym , punkcie pierwszym po słowach: w obrębie ewidencyjnym Michałowice Wieś, 
działki numer ewidencyjny 23/1 i 24/1. Działki są uwzględnione w załączniku graficznym, a przez 
przeoczenie nie zostały wymienione w treści uchwały. W dalszej części wypowiedzi omówił projekt 
przedkładanej uchwały, która dotyczy ulicy Parkowej w Michałowicach Osiedlu, Michałowicach Wsi i 
Opaczy Małej, ulicy Rekreacyjnej w Granicy i ulicy Przytorowej w Regułach. Są to ulice zrealizowane 
na podstawie „specustawy”, która jest procedowana dla dróg gminnych, w związku z czym drogi 
wybudowane spełniają parametry dróg gminnych. Uznanie drogi jako drogi gminnej stwarza 
możliwości korzystania z przepisów Ustawy o drogach publicznych, prowadzenia nadzoru 
przewidzianego dla dróg publicznych, prowadzenie numeracji dróg. Zarząd Powiatu Pruszkowskiego 
pozytywnie zaopiniował zaliczenie przedmiotowych dróg do kategorii gminnych dróg publicznych. 
Dodatkowo Gmina Michałowice jest zobowiązana  do zaliczenia ulicy Parkowej do kategorii drogi 
gminnej  zgodnie z podpisaną  umową  o jej dofinansowanie ( w ciągu 12 miesięcy od zatwierdzenia 
sprawozdania rozliczenia dofinansowania). 
Pani Joanna Kowalczyk zadała pytanie: „Dlaczego teraz drogi są kwalifikowane, czy wcześniej były 
bez kwalifikacji?” 
Pan Przemysław Walczuk  odpowiedział, że ulica Rekreacyjna i ulica Przytorowa były drogami 
wewnętrznymi, natomiast ulica Parkowa jedynie w części była drogą gminną. Na etapie weryfikacji 
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wniosku o dofinansowanie  ulicy Parkowej Wojewoda  wniósł, iż nie jest ona w całości zaliczona do 
kategorii drogi gminnej. W świetle powyższego, aby uzyskać możliwość dofinansowania należy 
dopełnić warunku o zmianie jej kategorii.  
Pani Joanna Chilarska  spytała o ewentualne dalsze działania dotyczące ulicy Przytorowej, która 
zgodnie z projektem uchwały ma zmienić kategorię. 
Pan Przemysław Walczuk  potwierdził, że w zakresie kwalifikacji drogi Przytorowa stanie się gminną 
drogą publiczną i będzie podlegała Ustawie o drogach publicznych. Dofinansowanie dotyczyło ulicy 
Parkowej, jednakże zmiana kategorii pozostałych ulic jest  następstwem  realizacji ich budowy w 
procedurze ZRID. 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały  w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 

gminnych i ustalenia ich przebiegu z autopoprawką. 

 Za                              -  14 

Przeciw                     -   0 
Wstrzymało się       -   0 
Brak głosu                -   0 
Nieobecni                 -   1 
Wyniki imienne: 
Za(14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 
Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 
Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, 
Przeciw(0) 
Wstrzymało się (0)  
Brak głosu (0)  
Nieobecni (1)  Anna Wyszomirska 
Uchwała Nr LXII/651/2023 stanowi  załącznik do protokołu 
  

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Beata Rycerska zamknęła obrady LXII 

nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Michałowice. 

 

 

       

 


